
VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELİ-TESTÜLET 
ENCS 
 

Szám: 1-13/2007 

JEGYZİKÖNYV 
a Képviselı-testület Fügöd Közösségi Házban 

2007. október 24 -én 
 13.30 órai kezdettel tartott ülésérıl 

 
Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek,  
dr. Basista Erika,  Bolobás Péter, Bratu Ferenc, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács 
István, Molnárné Juhász Éva, Sohajda István, Takács László, Timár László helyi képviselõk. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Szántó Marianna aljegyzı, Urbánné Kléri Szilvia 
szakreferens, Zsiga Józsefné Igazgatási irodavezetı, Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı,  Rivnyák 
Istvánné, Vajkóné Zsíros Emese, Pásztor András, Kércsi Tibor intézményvezetık, Bartek József a 
Városgazda Kht. ügyvezetıje, Kovács Sándor a Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság parancsnoka, 
Molnár János a Városvédıs és Szépítı Egyesület elnöke, a Munkaügyi Központ Encsi 
Kirendeltségének vezetıje. 
 
Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket és a fügödi településrész lakóit. Tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy a képviselı-testület 15.30 órától 16.30  óráig közmeghallgatást tart, ahol a fügödi 
polgárok megtehetik közérdekő észrevételeiket, bejelentéseiket, jelezheti problémáikat a város 
vezetıi felé. Megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi tagból 14 jelen van, így az ülés 
határozatképes, azt megnyitja.  
 
A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Bratu Ferenc és Dobozi Gábor képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános ülés 
tartását követıen zárt ülésre kerül sor. 
 
A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Ülési napirend tárgya: 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl, megbeszélésekrıl 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok módosításáról 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 
3.) Tájékoztató a fügödi településrészi önkormányzat mőködésérıl 
 Elıadó: TRÖK volt elnöke 
 
4.) Munkahelyteremtés lehetıségei, a munkanélküliség Encs városában 
 Elıadó: Molnár János a Munkaügyi Központ vezetıje 
 
5.) Tájékoztató az Encs Városgazda Kht. tevékenységérıl 
 Elıadó: Bartek József ügyvezetı 
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6.) Indítványok, bejelentések 
 
7.)  Közmeghallgatás 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 Napirend tárgya:        Elıadó 
 
1.) Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekrıl,   Bratu László  
  megbeszélésekrıl        polgármester 
  
Bratu László polgármester két szóbeli kiegészítést kíván tenni a tájékoztatóhoz: 

- Köszönetet mond a bevásárló udvarban megalkotott játszótér megvalósításáért az 
adományozóknak. A gyermekek birtokba vették a létesítményt, de sajnos már rossz idı 
van, de remélhetıleg a jövıben betölti majd szerepét a tér. 

- Megköszöni az ’56-os megemlékezésen résztvevıknek, hogy jelenlétükkel színesítették a 
rendezvényt. 

Ezt követıen kéri a képviselıket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a játszótér kapcsán 
polgármester úr megelızte, mert azt szerette volna megjegyezni, hogy annak említése kimaradt az 
anyagból. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a játszótér a szükséges engedélyekkel rendelkezik és bár 
az éves felülvizsgálati kötelezettség az önkormányzatot terheli, a 2007-es felülvizsgálati 
dokumentumokat rendelkezésre állnak, melyeket ezennel átad polgármester úr részére. 
 
Bratu László polgármester megköszöni a bizonyítványokat és kijelenti, hogy a hatósági eljárás 
befejezése érdekében azokat átadja a Mőszaki Irodának. Természetesen ezt követıen az 
önkormányzat kötelessége az évenkénti felülvizsgálat. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke a Városi Sportközpont 
intézményvezetıjének, Pásztor András úrnak a bizottsági ülésen elhangzott kérését tolmácsolja a 
képviselı-testület, illetve elsısorban a Cigány Kisebbségi Önkormányzat felé. A jelzés értelmében a 
jövıben az intézmény nem tud helyet biztosítani a CKÖ rendezvényeinek. Ennek az az oka, hogy a 
Roma Nap során az intézményvezetıje és dolgozói úgy ítélték meg, hogy a felújított intézmény 
épsége veszélybe került. A jövıre vonatkozó kérés, máshol kerüljenek az ilyen események 
megszervezésre. 
 
Szeles András alpolgármester A szeptember 5-i LEADER ülés kapcsán kérdezi aljegyzı asszonyt, 
hogy arról miért nem kapott tájékoztatást a képviselı-testület már a szeptemberi ülésen, illetve az azt 
követı októberi rendkívüli ülésen. Úgy gondolja, hogy ennek ismeretében más lett volna a képviselı-
testület döntésének eredménye. Ki képviselte az önkormányzatot a jelen ülésen? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy a szeptember 5-i ülésen a tudomása szerint a 
önkormányzat részérıl senki sem vett részt. A tájékoztatóban szereplı információk Juhász Zsolt úrtól 
származnak, aki részt vett azon. A szeptemberi ülés anyagának leadási határideje 3-a volt, tehát 
abban még nem szerepelhetett az 5-ei rendezvény. Arról semmilyen információval nem rendelkezett, 
és nem rendelkezik jelenleg sem azon kívül, ami a polgármesteri tájékoztatóban szerepel.  
Egyébként a szeptemberi LEADER ülés idején még nem volt tudott, hogy a csatlakozáshoz 
képviselı-testületi határozat szükséges, az csak október 3-án a rendkívüli ülés elıtti napon derült ki. 
 
Szeles András alpolgármester nem tudja elfogadni a magyarázatot, kijelenti, hogy nem kapott 
választ arra a kérdésére, hogy miért nem kapott információt utóbb a képviselı-testület. 
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Sohajda István képviselı az ÉMÁSZ által kezdeményezett fakivágásokkal kapcsolatos eljárás 
állásáról érdeklıdik. Felhívja a figyelmet arra. Hogy a zöld területek, a fák a város ékességei, azokat 
meg kell védeni a kivágástól, csonkítástól. 
 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy mély felháborodást érzett a város vezetése, amikor a 
helyszíni bejárás jegyzıkönyveit aláírva értesült az ÉMÁSZ által végrehajtani kívánt rendeletrıl. A 
város területén sok helyen a villamosenergia-hálózat jóval késıbb épült ki, mint amikor a kivágni 
szándékozott fák ültetésre kerültek pl. Kossuth út, Bem út, Gagarin út. A Sárospataki Igazgatóság 
felé hivatalosan jeleztük álláspontunkat és felhívtuk a figyelmet, hogy a hivatkozott rendelet 
hatálybalépése óta nem telepített a város fákat és az azóta eltelt idıszak alatt is mindig igyekeztünk a 
kompromisszumos megoldások keresésére. Elfogadhatatlan az, hogy az ÉMÁSZ a meglévı sokéves 
fák felé állította fel a hálózatát és most a fákat akarja alóluk kivágni, ahelyett, hogy földkábelt 
fektetne le. A fogyasztók a díjban a hálózatfejlesztést is fizetik. 
A szolgáltatótól kapott levélben nem kaptunk választ a kérdéseinkre. A további egyeztetés folyik. 
Minden megtesz a hivatal a zöld területek megtartása érdekében. 
 
További kérdés, észrevétel hiányában a képviselı testület a tájékoztatót egyhangúlag elfogadja és 
áttér a döntést igénylı rész tárgyalására. 
 
Bratu László polgármester ismerteti a Kepno testvérvárosba küldendı delegáció tagjaira tett 
javaslatát: a delegáció vezetıje a polgármester, tagjai: Karsai Attila és Timár László bizottsági elnök 
urak. 
Megkérdezi a jelölteket a jelölést elfogadják-e, és hozzájárulnak-e a nyilvános ülésen való 
tárgyaláshoz? 
 
Bratu László polgármester, Karsai Attila és Timár László bizottsági elnökök a jelölést elfogadják és a 
nyilvános ülésen való tárgyaláshoz hozzájárulnak. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           150/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Kepnoi delegáció kijelölése 
 

Encs város Képviselı-testülete a Kepno testvérvárosban 2007. november 9-
10. között tartandó ünnepségre a delegáció vezetıjének és tagjainak az alábbi 
személyeket jelöli ki: 
Delegáció vezetıje: Bratu László polgármester, 
Delegáció tagjai: Karsai Attila és Timár László bizottsági elnökök. 
 
Felelıs:  polgármester  
Határid ı: 2007. november 9. 

 
Bratu László polgármester ismerteti az erdélyi Gemence község polgármesterének levelét és kéri a 
képviselı-testület döntését a testvérvárosi kapcsolat felvételének kérdésében és a delegáció tagjainak 
kilétében, akikre jómaga és a két alpolgármester személyében tesz javaslatot. 
Megkérdezi a jelölteket a jelölést elfogadják-e, és hozzájárulnak-e a nyilvános ülésen való 
tárgyaláshoz? 
 
Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek a jelölést 
elfogadják és a nyilvános ülésen való tárgyaláshoz hozzájárulnak. 
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Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozta: 

 
Szám:            151/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Testvérvárosi kapcsolat létesítése az erdélyi Gelence községgel 
 
Encs város Képviselı-testülete Gelence község testvérvárosi kapcsolat 
létesítésére irányuló szándékával egyetért. Felhatalmazza Bratu László 
polgármestert, hogy az együttmőködési megállapodást ünnepélyes keretek 
között Gelence község képviselıivel írja alá. 
 

Felelıs:  polgármester  
Határid ı: 2007. november 6., illetve folyamatos 

 
 
 
Szám:            152/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Gelencei delegáció kijelölése 
 

Encs város Képviselı-testülete a Gelence község önkormányzata 
meghívásának eleget téve az ünnepségen részt vevı delegáció vezetıjének és 
tagjainak az alábbi személyeket jelöli ki: 
Delegáció vezetıje: Bratu László polgármester, 
Delegáció tagjai: Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek. 
 
Felelıs:  polgármester  
Határid ı: 2007. november 9. 

 
Bratu László polgármester  ismerteti a gelencei polgármester úr képviselı-testületet invitáló 
meghívását a gelencei búcsúra  és kéri, hogy minden képviselı jelezze, hogy részt kíván-e venni a 
búcsún a hét folyamán, hogy a létszámhoz igazodó szállítójármő kerüljön rendezésre. 
 
Napirend tárgya:        Elıadók 
 
2.)2.)2.)2.) Jelentés a lejárt határidejő határozatok  végrehajtásáról  Bratu László 
  polgármester  

         
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az elıterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:            153/2007. (X. 24. Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
 

Encs város Képviselı-testülete a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
szóló jelentést megtárgyalta és elfogadja. 
 

   Felelıs:  polgármester  
   Határidı: 2007. október 24. 
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Napirend tárgya:                 Elıadó 
 
3.)3.)3.)3.) Tájékoztató a Fügödi Településrészi Önkormányzat mőködésérıl        Takács László 

                  volt TRÖK elnök 
 
Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, kívánja-e kiegészíteni az írásos 
tájékoztatót? 
 
Takács László volt TRÖK elnök nem kíván élni a kiegészítés lehetıségével. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kiemeli, hogy a beszámolóból az 
elkeseredettség hangjait hallotta ki. A településrész helyzete nem örömteli. De az mégis bizakodásra 
ad okot, hogy vannak még olyan polgárai akik óvják, védik az értékeket, a múlt örökségeit. 
Kijelenti, hogy a Polgármesteri Hivatalnak a lakók és a Településrészi Önkormányzat mögé kell 
állnia  pl. az ingatlanok tisztántartásának eléréséhez. Köszöni a régi TRÖK munkáját és az újnak sor 
erıt és kitartást kíván a jövıre.  
 
Bratu László polgármester egyetért azzal, hogy a településrész összetételénél fogva igen nagy 
odafigyelést igényel. Az elmúlt idıszak folyamatai is erre hívják fel a figyelmet, hiszen egyik napról 
a másikra 14 gyermek került a faluba, mely tönkreteszi , tovább rontja az iskola helyzetét. Azok a 
házak, melyekben ezek a családok – két családról van szó – laknak nem alkalmasak ennyi családtag 
elhelyezésére. Mindössze 2 m2 jut 1 fıre, amely még gyerekkorban is kevés, de az idı elıre 
haladtával már az alváshoz szükséges helyet sem biztosítja.  
Másrészt meddınek bizonyul a Városgazda Kht településtisztaságért végzett tevékenysége is. Hiába 
a kihelyezett konténerek, ha a szemét nem bennük, hanem mellettük győlik. Arra kéri a hivatalt és a 
Kht-t, hogy a településrészen mindig legyen a köztisztasági feladatok ellátására közhasznú 
foglalkoztatott az itteni lakosok közül, mert az senki se várja el, hogy majd az encsi vagy a devecseri 
munkások fogják az itteni szememet eltakarítani. Sajnos az is igaz, hogy itt a közhasznú 
foglalkoztatás iránt nem mutatnak érdeklıdést az emberek úgy, mint a város többi részén. Sajnos az a 
szemlélet az erısebb, hogy a családi pótlékból is meg lehet élni. Ez igaz is 1-2 hétig, aztán jöhet a 
segélykérelem. 
Végezetül köszönetet mond Takács László elnöknek az elvégzett munkáért és sok sikert kíván az új 
elnöknek az elıtte álló feladatokhoz. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul veszi. 
 
 
Napirend tárgya:          Elıadó 
 
4.)4.)4.)4.) Munkahelyteremtés lehetıségei, a munkanélküliség Encs           Molnár János 

városában                a Munkaügyi Központ vezetıje
               

Bratu László polgármester megkérdezi a napirend elıadóját, kívánja-e kiegészíteni szóban az írásos 
anyagot? 
 
Molnár János a Munkaügyi Központ Encsi Kirendeltségének vezetıje köszönti a megjelenteket és a 
kiegészítés lehetıségével élve az alábbiakat adja elı: 
A képviselı-testületek mindig tájékozódnak a téma iránt, élénk az érdeklıdés. Ez érthetı is, hiszen a 
város fejlesztése szempontjából a megélhetés alapvetı fontosságú. Sajnos azonban soha nem tudták a 
meglévı munkahelyek eltartani az itt élıket. Ezen  téren a pozitív eltérés ugyan hiányzik, de a szinten 
tartás biztosított. A munkahelyteremtı beruházások elmaradásának az oka az, hogy nincsenek 
befektetık. A gazdaság ehhez nem elég erıs. Az önkormányzat feladata a rendszer generálása, 
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melyhez azonban a rendelkezésre álló lehetıségei kevésnek bizonyulnak.  
A befektetések elmaradásának elsıdleges oka a humánerıforrás minısége: a szakképzettség és a 
munka iránti motiváltság. Ebben a viszonylatban nagyon rosszul áll a város: a szakképzetlenek 
aránya 60%-os és ezen belül 20%-os azok aránya, akik még 8 általánossal sem rendelkeznek. 
Évtizedek óta mőködik a településen a Szakiskola, ahol 7 szakmában képeznek szakembereket 
emberfeletti munkával. Sokszor került a Munkaügyi Központtal karöltve áttekintésre, hogy mit 
lehetne tenni a munkaerıpiacon történı eredményesebb szereplés érdekében. A szakmastruktúra 
áttekintésre került ebbıl a szempontból. A Szakiskola által oktatott szakmák a munkaerıpiacon 
keresettek. 
Sajnos a térség gazdasági potenciája kicsi - nincsenek gazdasági szervezetek, hogy energiát és 
szellemi erıt mozgósítsanak a szakemberek utánpótlására. Nem igénylik az új dolgozókat, örülnek, 
ha a régieket el tudják tartani.  
Évente a Munkaügyi Központ kb. 200-300 fıt von be a szakképzésekbe pl. a Humánerıforrás 
Operatív Program révén. Ezek során azok a szakmák kerülnek preferálásra, amelyek a megyében, 
illetve azon kívül keresettek. 
Az eddigi lehetıségek elegendıek voltak a munkaerı-piaci feszültség oldására.  
Mit tehet az önkormányzat a nehézségek ellenére? A szociális foglalkoztatás adta lehetıségeket kell 
kihasználnia: a közhasznú, közcélú foglalkoztatás és a közmunka programok révén. 
Az encsi önkormányzat ezt eddig is maximálisan kihasználta és munkát biztosított a munkaerıpiacon 
megjelenni nem képes, a munkavilágából régen kiesett embereknek. 
Ezzel nem azt akarja mondani, hogy nincs mit javítani, de véleménye szerint az önkormányzat 
mindent megtesz annak érdekében, hogy a lehetıségeket maximálisan kihasználja. 
Végezetül megköszöni a jó kapcsolatot, az együttmőködést és a nyújtott támogatást. Kijelenti, hogy 
munkatársaival együtt azon van, hogy a város problémái oldódjanak, csökkenjenek. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kiemeli, hogy mind a tájékoztató, mind 
a szóbeli kiegészítés sanyarú képet mutat. A tájékoztató vonzáskörzeti kiegészítéssel készült. A 
jövıre nézve kéri, hogy az anyag Encsre lecsupaszított adatokat tartalmazzon.  
A legmegdöbbentıbb ténynek azt tartja, hogy a 2001-es, 2003-as helyzet óta semmiféle változás nem 
történt, amely újabb munkahelyeket teremtett volna. 
Utal rá, hogy a kenyheci ipari parkkal kapcsolatosan azt kérdezi az anyag, hogy a megromlott 
politikai kapcsolatok nem rontják-e a helyzetet? Véleménye szerint azonban azt kell megnézni, hogy 
mit tett a helyi politika és az országos vezetés azért, hogy változásokat érjen el a foglalkozatás 
növekedése terén. A válasz az, hogy 2001 óta semmit. Ez alatt az idı alatt lassan felnı egy generáció, 
akinek a szülei már nem dolgoztak és ez a példa marad meg bennük. A munkaerı-piaci morál 
jelentısen csökken.  
 
Bratu László polgármester összefoglalva az elhangzottakat az alábbiakkal egészíti ki: 
Sok kis- és középvállalkozás van a városban, melyek munkaerı-felszívó képessége azonban véges. A 
szinten tartás megítélése attól függ, mihez hasonlítunk. Abaújhoz képest pl. jelentıs felfutás 
tapasztalható fıként a kereskedelem terén. Igaz, hogy gyártó és elıállító foglalkoztatás nem tudott 
megvalósulni, de ennek oka a tıkehiány. A mezıgazdasági kis és középvállalkozásoknak az 
értékesítés helyett a feldolgozóipar helybe hozása lenne megfelelı, ami megszüntetné a 
kiszolgáltatottságot, de sajnos nincs meg a szükséges pénzügyi fedezet. 
A humánerıforrás összetételében a 20%-os 8 általánost sem végzettek aránya nagyon magas. Ezen 
réteg összetétele ismert és elmondható, hogy ezen tömeg jelentıs része Fögöd településrész lakói 
közül kerül ki. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke hangsúlyozza, hogy ez az arány a 
regisztrált munkanélküliek között ilyen magas. 
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dr. Vidákovics Béla alpolgármester a képzéssel kapcsolatban arra kérdez rá, hogy azok befejezése 
után a résztvevık hány %-a tud elhelyezkedni és az általános iskola befejezését célzó és szakmát adó 
képzésre mennyi a jelentkezı? 
 
Molnár János a Munkaügyi Központ Encsi Kirendeltségének vezetıje elmondja, hogy a képzés után 
egy monitoring rendszer ellenırzi a hatékonyságot. Megyei szinten kb. 60%, az encsi térségben kb. 
40%. Az elhelyezkedési arány. Azonban ebben a körben azt vizsgálja a rendszer, hogy a munkaerı-
piacon elhelyezkedett-e az illetı, nem azt, hogy a képesítésének megfelelıen helyezkedett-e el. 
Az azonban ilyen alulképzettségi szint mellett nem engedhetı meg, hogy ne legyenek szakképzések. 
A felzárkóztató képzés kapcsán közli, hogy azt nem a Munkaügyi Központ, hanem az ÉRÁK 
szervezi. Tudomása szerint kb. 20 ember várható a november közepén induló képzésre. 
A Munkaügyi Központ jövıre kíván hasonló programot szervezni. 
 
Bratu László polgármester  kijelenti, hogy ezeken a programokon a legnagyobb motivációs erı az 
emberek felé az, hogy addig sem lesznek munkanélküliek, amíg a képzésben részt vesznek. Kb. 3 éve 
volt parképítı szakképzés, melynek gyakorlati oktatását a Városgazda Kht vállalta és a képzésben 
résztvevıket alkalmazta. Hasonló esetben újra felvállalja a Kht. ezt a szerepet. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul veszi. 
 
 
Napirend tárgya:          Elıadó 
 
5.)5.)5.)5.) Tájékoztató az Encs Városgazda Kht. tevékenységérıl        Bartek József 

ügy vezetı   
 
Bratu László polgármester  megkérdezi a napirend elıadóját, kívánja-e kiegészíteni szóban az írásos 
anyagot? 
 
Bartek József ügyvezetı egyetlen kiegészítést kíván tenni: A társaság 2006-os létszámában a 18 fı 
közhasznú éves szám, átlagban 13 fıt jelentett ez a mőködés során. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke a bizottság azon kérését tolmácsolja a 
testület felé, hogy a tájékoztatóra a pénzügyi beszámolóval és a közhasznúsági jelentéssel együtt 
kerüljön sor a jövıben. 
 
Bratu László polgármester  kijelenti, hogy ennek nincs semmi akadálya, a munkaterv készítésekor 
erre oda kell figyelni. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke az Abaújdevecseri 
TRÖK nevében mond köszönetet a Kht-nak az eddig nyújtott segítségért és egyrészt azt kéri, hogy a 
jövıben is nyújtson a Kht. segítséget közhasznú létszámmal biztosításával a köztisztasági és 
parkfenntartási feladatok ellátásához, másrészt azt, hogy a virágosítás, illetve a csemeték beszerzése 
elıtt mindig kerüljenek felmérésre a településrészek igényei is, ne csak a városközpont igényei.  
 
Bratu Ferenc képviselı az iránt érdeklıdik, hogy mennyi egy kóbor kutya elszállítási költsége? 
 
Bartek József ügyvezetı elmondja, hogy egy eb befogási díja 14.400.- Ft, ami ezt jelenti, hogy az 
éves keretösszeg kb. 20 eb  elfogására és elszállítására elegendı. Legutóbb két hete volt kinn a sintér 
és mindössze két ebet tudott befogni a délelıtt folyamán. 
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Bratu László polgármester óriásinak ítéli a költséget. Kijelenti, hogy ebben az esetben a 
keretösszeget meg kellesz emelni, mert a város gondjainak enyhítésére ez nem elegendı, fıként az 
iskola környékén. Emellett kiemelt összeget kell még fordítani a rágcsálóirtásra is. Hiszen már ez 
éven is kétszer kellett szakembert hívni az indokolt bejelentésekhez. 
Végezetül kéri a Kht. ügyvezetıjét, hogy a fásítás és a virágosítás során a településrészek is kapjanak 
a frekventált környezetük szépítésére virágokat és növényeket. 
 
A képviselı-testület a tájékoztatót egyhangúlag tudomásul veszi. 
 
 
Napirend tárgya:        
 
6.) Indítványok, bejelentések  

  
6.1 A köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendelet módosítása   
 
Bratu László polgármester  felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a rendelet módosítását 
az teszi szükségessé, hogy a közbeszerzési eljárás lezárult, az új közszolgáltatóval a szerzıdés 
megkötésre került. A vastagon szedett rész tartalmazza a módosításokat és a 7.§ a leglényegesebb 
részt, azaz, hogy ki mennyi díjat fizet. Az új rendszer több alternatívát nyújt. A kedvezményeknél a 
bizottság az a) variáció elfogadását javasolja azzal a módosítással, hogy a korhatár 70 év legyen a 
javasolt 75 év helyett. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
tervezet kidolgozásakor konzultált aljegyzı asszonnyal és így állt össze a javaslat. Nehéz 
megmondani azt, hogy mennyi lesz a kedvezménnyel érintettek száma. Egyedülállónak itt csak az 
minısül, aki az ingatlanán valóban egyedül él, és ebben is csak egyedi elbírálás alapján kerülhet 
kedvezmény megállapításra. 
A számok ismeretének hiányában nem tudható elıre, hogy mekkora terhet jelent majd ez az 
önkormányzat számára, de az idısebb és kisnyugdíjas lakosságnak segíteni kell. Javasolta továbbá a 
bizottság annak a lehetıségnek a megvizsgálását, hogy a megállapított lakásfenntartási támogatások 
fordíthatók-e a természetbeni ellátás keretében a hulladékszállítási díj megfizetésére. 
 
Bratu László polgármester megerısíti, hogy a bizottság hosszan tárgyalta a kérdést és arra jutott, 
hogy a kedvezmény nyújtására a tervezet a.) variációja szerint kerüljön megállapításra. 2008-tól kell 
visszatérni arra, hogy milyen kört érinthet a teljesítés a lakásfenntartási támogatásból. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, hogy a 
kedvezmény megállapítására minden esetben egyedileg kerülne sor? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kijelenti, hogy igen, 
a rászorultság mértéke minden esetben vizsgálatra kerül. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

24/ 2007. (X. 25.) Ör. sz. rendelet 
A köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendelet módosítására 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete (a továbbiakban: Képviselı-testület) a helyi 
önkormányzatokról szóló többször módosított 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) bekezdésében elıírt 
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településtisztasági feladatkörével összefüggésben, a 16. § (1) bekezdésében, valamint a 
hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvény (a továbbiakban: Hgt.) 21. § (1) 
bekezdésében és 23. §-ában, 27. § (4) bekezdésében, 31. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján, figyelemmel, a településtisztasági szolgáltatás ellátásáról és a települési folyékony hulladék 
ártalmatlanításáról szóló módosított 4/1984. (II.1.) ÉVM rendelet (a továbbiakban: Tfr.), a 
köztisztasággal és a települési szilárd hulladékkal összefüggı tevékenységrıl szóló többször 
módosított 1/1986. (II.21.) ÉVM-EüM együttes (a továbbiakban: Er.) rendelet, a hulladékkezelési 
közszolgáltató kiválasztásáról és a közszolgáltatási szerzıdésrıl szóló 224/2004. (VII.22.) Kormány 
rendelet (a továbbiakban: Hkr.), a települési hulladékkezelési közszolgáltatási díj megállapításának 
részletes szakmai szabályairól szóló 242/2000. (XII.23.) Kormány rendelet (a továbbiakban: Hdr.), a 
települési hulladékkal kapcsolatos tevékenységek végzésének feltételeirıl szóló 213/2001. (XI.14.) 
Kormány rendelet (a továbbiakban Thr.) elıírásaira, a köztisztaságról és a hulladékkezelésrıl szóló 
26/2004. (IX.21.) Ör. sz. rendeletét ( továbbiakban: rendelet ) az alábbiak szerint módosítja: 
 

1.§ 
A rendelet 16.§-a (5) bekezdése az alábbiak szerint módosul:  
 
16. § (5) A város közigazgatási területén a települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás 
teljesítésére a lefolytatott nyílt közbeszerzési eljárás eredményeként  kizárólagosan jogosult 
szakvállalkozás 2007. október 01. napjától 2017. szeptember 30. napjáig a miskolci Abaúj 
Hulladékgazdálkodási Kft. ( 3527 Miskolc, Zsigmondy út 34. ).  
 

2.§ 
A rendelet 18.§. (1) bekezdése elsı mondata helyébe a következı rendelkezés lép: 
 
18.-§ (1) A települési szilárd hulladék győjtése, tárolása  -a 18/A § (1) bekezdésben meghatározott 
kivétellel – a családi házas ingatlanoknál 110 literes őrtartalmú zárható, fém vagy mőanyag szabvány 
győjtıedényben, társasházaknál, több lakásos épületeknél, intézményeknél, gazdálkodó egységeknél 
és szervezeteknél 110 literes zárható fém vagy mőanyag, valamint 1,1 m3-es szabvány 
győjtıedényben lehetséges, amely megakadályozza a szóródást,a  rovarok és rágcsálók 
elszaporodását, valamint, hogy illetéktelen személyek vagy állatok hozzáférjenek. 
 

3.§ 
A rendelet az alábbi 18/A §-sal egészül ki: 
 
18/A § (1) A települési szilárd hulladék győjtésére, tárolására az egyedül élık, valamint a két fıs 
háztartásban élık 60 literes szabvány edényzetet is igénybe vehetnek, amely megfelel a 18.§ (1) 
bekezdésében elıírt feltételeknek. 
(2) A szolgáltató nem köteles elszállítani a nem rendszeresített győjtıedényben, illetve nem 
emblémás zsákban kihelyezett hulladékot. 
(3) A rendszeresen keletkezı többlethulladék szabványos edényzetben történı elszállítására az 
ingatlan tulajdonosa külön megállapodást köteles kötni a közszolgáltatóval. A külön megállapodás 
hiányában a szolgáltató nem köteles a többlethulladékot tartalmazó edényt kiüríteni. 
(4) A társasházak, többlakásos épületek, gazdálkodó egységek, szervezetek, intézmények a 
szolgáltatás igénybevételére külön megállapodást kötelesek kötni az általuk megjelölt darabszámú és 
őrtartalmú edényzet ürítésére a közszolgáltatóval. A külön megállapodás hiányában a szolgáltató nem 
köteles a kihelyezett hulladékot elszállítani. 

4.§ 
 

A rendelet 19.§ (5) és a 26§ (4) bekezdésének „szeptember 30-ig” szövegrésze helyébe „ november 
15-ig” szövegrész lép. 

5.§ 
A rendelet 20.§ (1) bekezdés b.) pontja az alábbiak szerint módosul: 
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20.§ (1) b.) A háztartási hulladékot tartalmazó tárolóedénynek a szállítási napokon történı reggel 
6.00 óráig   történı, a 18.§ (3) bekezdése szerinti kihelyezésrıl. 
 

6.§ 
A rendelet 28.§ (1) bekezdése az alábbiakkal egészül ki: 
Egyedi kérelemre az egyösszegő teljesítés helyett lehetıség nyílik a kibocsátott negyedéves számla 
alapján történı havi részletfizetés teljesítésére is. 

 
7.§ 

A rendelet 28.§ (4) bekezdése a) pontja helyébe a következı rendelkezés lép: 
 
28.§ (4) A fizetendı egységnyi díjtétel:  
a) szilárd hulladék esetében a győjtıedényzet egyszeri ürítési díja, illetve az elszállításra átvett 
hulladék térfogat szerint meghatározott díja. 
2007. október 1. napjától érvényesíthetı legmagasabb díj:   
    szabványos 60 literes edényt esetén: 102 Ft/ürítés+ Áfa  
    szabványos 110 literes edény esetén: 203 Ft/ürítés+ Áfa 
    szabványos 1100 literes edény esetén: 2030 FT/ürítés+ Áfa. 
Egyéb díjak:  - speciális hulladékgyőjtı zsák az eseti többlet hulladék győjtésére: 250 Ft/db+ Áfa 
   - Második, illetve többlet  edény igénybevétele: 880 Ft/hó/db + Áfa 
Kedvezmények:   
  A Szociális és Egészségügyi Bizottság a szociális elıirányzat terhére maximum 50%-
  os díjfizetési kedvezményt nyújthat a 75 év feletti egyedülálló személy részére, akinek 
  jövedelme nem éri el a havi 45.000.- Ft-ot . 
  A kedvezményre való jogosultság és annak mértéke eseti, méltányossági jogkörben 
  hozott döntés.  

8.§ 
A rendelet 30.§-a hatályát veszti. 
 

9.§ 
Ezen rendelet kihirdetése napján lép hatályba. 

 

 
Kmf. 

                   Bratu László s.k.                                                    dr.Halász Ferenc s.k. 
                  polgármester                                                                               jegyzı  

          
 
6.2 Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról 

szóló 17/2003. (VI.24.) Ör. sz. rendelet módosítása 
 
Bratu László polgármester  felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke ismerteti a jelenlévıkkel, hogy 2004. 
óta nem volt lakbéremelés az önkormányzati ingatlanok esetében. Rámutat, hogy az árakat áttekintve 
azok megfelelnek a városban elfogadott lakbéreknek. Egyetlen módosítási javaslata van a 
bizottságnak: a komfortos szociális bérlakások esetében a bérleti díj tervezett mértékét csökkenteni 
javasolja 210 Ft-ról 180 Ft-ra. 
 
Bratu Ferenc képviselı  felhívja a figyelmet arra, hogy az összkomfortos 50m2 –es lakás bérleti díja 
ezekkel az árakkal kb. 13.000.- FT, ami még a fele sincs annak, amit piaci alapon fizetni kellene. 
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Bratu László polgármester elmondja, hogy ez így van. Azért szociális bérlakás, mert jelentısen 
kedvezıbb az átlagostól a bérleti díja. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra kérdezrá, hogy a 
lakbérek emelése a szerzıdések felülvizsgálatát is magával vonja? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
jövı éven jár le a szociális bérlakások elsı 5 éves ciklusa és ekkor kerül sor egy egységes 
felülvizsgálatra. A jelenlegi emelés csak a meglévı szerzıdések módosítása.  Szerencsére azonban 
elmondható, hogy nagy a mozgás a  24 lakásban. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi rendeletet alkotja: 

 
25/ 2007. (X. 25.) Ör. sz. rendelet 

Az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról 
szóló 17/2003. (VI.24.)  Ör. sz. rendelet módosítására 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete az 1990. évi LXV. törvény 16.§-a, valamint a 
lakások és helyiségek bérletére vonatkozó 1993. évi LXXVIII. t9rvényben kapott felhatalmazás 
alapján az önkormányzat tulajdonában álló lakások és helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról 
szóló 17/2003. (VI. 24.) Ör. sz. rendeletét az alábbiak szerint módosítja: 

 
1.§ 

Az Ör. 12.§ (3) bekezdése helyébe a következı rendelkezés lép:  
 
12.§ (3)  Alakbér mértéke 2007. december 01-.tıl havonta: 
 
   a.) szociális bérlakás esetében: 

- összkomfortos lakás esetén: 270 Ft/m2 
- komfortos lakás esetén:  180 Ft/m2 
- félkomfortos lakás esetén: 120 Ft/m2 
 - komfort nélküli lakás esetén:   70 Ft/m2 
- szükséglakás esetén:    50 Ft/m2. 
 
b.) egyéb bérlakás esetében:  70 m2-ig  70-100m2  100m2 felett 
- összkomfortos lakás esetén: 300 Ft/m2  250 Ft/m2  220 Ft/m2 
- komfortos lakás esetén:  220 Ft/m2  180 Ft/m2  150 Ft/m2 
- félkomfortos lakás esetén:  130 Ft/m2  100 Ft/m2  90 Ft/m2 
- komfort nélküli lakás esetén:   80 Ft/m2 
- szükséglakás esetén:    60 Ft/m2. 
 
c.) társasházi tulajdonban álló, vagy többlakásos épületben lévı nem szociális önkormányzati      

bérlakás esetén:  
- összkomfortos lakás esetén: 400 Ft/m2 
- komfortos lakás esetén:  360 Ft/m2 
 

 
 

2.§ 
Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
 

Kmf. 
                   Bratu László s.k.                                                    dr.Halász Ferenc s.k. 
                  polgármester                                                                               jegyzı   
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6.3 Önkormányzati terület elidegenítése az 546/3 hrsz-ú ingatlanból  
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy egy kereskedelmi lánc szeretne áruházat 
építeni a Sportközpont mellett és ehhez szükségessé vált számára az önkormányzati tulajdonban álló 
546/3 hrsz-ú ingatlan egy részének megvásárlása is.  
Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság állásfoglalását. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a Képviselı-testület 
egy korábbi döntése értelmében a belterületbe vonás már megtörtént. A bizottsági vita után a 
beruházó cégtıl újabb megkeresés érkezett, mely szerint az eredetileg kért területtıl nagyobbra van 
szükségük az önkormányzati tulajdonból. Nemcsak a kerítésen belüli 267 m2-re van szükségük, 
hanem a kerítésen kívüli önkormányzati tulajdonban lévı közterület egy részére is.  A bizottság a 267 
m2 eladásához hozzájárult. De mint bizottsági elnök azzal a javaslattal él, hogy az újabb tárgyalást 
elkerülendı- esetleges újabb számítási hiba esetére -  a módosított elıterjesztés b.) pontját fogadja el 
a képviselı-testület, mely az eladható terület nagyságát egy maximális plafonban – 400 m2-ben - 
limitálja. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke felhívja a figyelmet, hogy az igényelt területen 
egy hirdetıtábla is áll, melynek visszaállítását kéné a Sportintézmény, illetve arra, hogy a beruházás 
miatt több fenyı kivágására is sor kerül majd. Javasolja, hogy ezek pótlására csemetékrıl 
gondoskodjon a beruházó cég. Emellett kezdeményezi, hogy az adásvételbıl befolyó pénzösszeg a 
Sportpálya lelátójának megépítését szolgálja. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, hogy 
nem túl olcsó-e a 600 Ft/m2-es ár, amit az önkormányzat kér. Alig egy éve mért az önkormányzat 
hasonló nagyságú területeket építési telekként fiataloknak 3 -3,5 millió forintért. A mostani 
tranzakcióból várható bevétel mindössze 2,4 millió forint. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az építési telkeket az önkormányzat 1000.- Ft/m2 áron 
vette a földtulajdonosoktól és arra a közmőveket ki kellett építeni , ezért voltak az árak magasabbak. 
Jelen esetben a közmővek kialakításának költsége nem az önkormányzatot, hanem a beruházót 
terhelik. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatot hozza: 

 
Szám:           154/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Önkormányzati terület elidegenítése az 546/3 hrsz-ú ingatlanból 

 
Encs város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 
hozzájárul ahhoz, hogy az 546/3 hrsz-ú ingatlanból telekalakítást követıen 
kialakított maximum 400 m2 nagyságú terület bruttó 6000.- Ft/m2 áron 
elidegenítésre kerüljön az Actus 2005. Ingatlanfejlesztı Kft. részére azzal a 
feltétellel, hogy az elıszerzıdésben foglaltakon túl a  Kft a telekalakítás során az 
érintett területen található hirdetıtábla áthelyezésérıl és a kivágott fák számával 
azonos számú facsemete ültetésérıl gondoskodik. 

   
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. október 31., illetve 2008. június 30. 
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6.4 Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság tőzoltó gépjármőfecskendı pályázata, valamint 
nagy értékő tőzoltási és mőszaki mentıfelszerelés beszerzésére irányuló pályázata 
benyújtásához hozzájárulás és a szükséges önkormányzati nyilatkozat megadása 

 
Bratu László polgármester megkérdezi parancsnok urat kíván-e kiegészítést tenni kérelmeihez? 
 
Kovács Sándor tőzoltóparancsnok nem kívánja kiegészíteni az írásos anyagot. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az 
elıterjesztéseket. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

           
Szám:           155/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság tőzoltó 

gépjármőfecskendı pályázatához hozzájárulás 
 

Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete az Encsi Hivatásos 
Önkormányzati Tőzoltóság tőzoltó gépjármőfecskendı beszerzésére irányuló 
pályázatához a hozzájárulását megadja. 
 

    Felelõs:  polgármester, tőzoltóparancsnok 
    Határidõ:  2007. október 24. 
 

Szám:          156/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság tőzoltó 

gépjármőfecskendı pályázatához szükséges önkormányzati 
nyilatkozat megadása 

 
Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete az Encsi Hivatásos 
Önkormányzati Tőzoltóság tőzoltó gépjármőfecskendı beszerzésére irányuló 
pályázatának önrészéhez a szükséges önkormányzati nyilatkozatot megadja, azzal a 
kikötéssel, miszerint azt az intézmény bevételeibıl, valamint az „Abaúj 
Tőzvédelméért” Alapítványon keresztül biztosítja. 
 

    Felelõs:  polgármester, tőzoltóparancsnok 
    Határidõ:  2007. október 24. 
 
 

Szám:           157/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság nagy értékő tőzoltási 

és mőszaki mentıfelszerelés pályázatához hozzájárulás 
 

Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete az Encsi Hivatásos 
Önkormányzati Tőzoltóság nagy értékő tőzoltási és mőszaki mentıfelszerelés 
beszerzésére irányuló pályázatához a hozzájárulását megadja. 
 

    Felelõs:  polgármester, tőzoltóparancsnok 
    Határidõ:  2007. október 24. 

 
 

Szám:           158/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
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Tárgy: Encsi Hivatásos Önkormányzati Tőzoltóság nagy értékő tőzoltási 
és mőszaki mentıfelszerelés pályázatához szükséges 
önkormányzati nyilatkozat megadása 

 
Encs Város Önkormányzatának képviselı-testülete az Encsi Hivatásos 
Önkormányzati Tőzoltóság nagy értékő tőzoltási és mőszaki mentıfelszerelés 
beszerzésére irányuló pályázatának önrészéhez a szükséges önkormányzati 
nyilatkozatot megadja, azzal a kikötéssel, miszerint azt az intézmény bevételeibıl, 
valamint az „Abaúj Tőzvédelméért” Alapítványon keresztül biztosítja. 
 

    Felelõs:  polgármester, tőzoltóparancsnok 
    Határidõ:  2007. október 24. 

 
 
6.5 A ZSI-PO-TI Kft. Településrendezés terv módosításához benyújtott kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a 
MOL benzinkút körüli rész jelenleg véderdı besorolású, ennek építési övezetbe átsorolását kéri a 
kérelmezı, hogy ott kamionparkolót és pihenıt építhessen a kamionstop kiszolgálására. 
Elmondja, hogy az önkormányzat általában támogatja a fejlesztési elképzeléseket, de a helyszínt 
megtekintve jelen esetben mind az abaújdevecseri településrész, mind az encsi Emıdi Dániel utca 
védelme érdekében a bizottság nem támogatja a kérelem teljesítését. 
A város fıépítésze jelen volt a bizottság ülésén és az írásban kiadott álláspontját módosította és 
támogatja a kérelem elutasítását. Bár építészetileg nem lenne kifogásolható a beruházás 
megvalósítása, emberileg egyetértett a bizottság állásfoglalásával. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a településrész 
nevében megköszöni a szakbizottság hozzáértı segítségét. Így elkerülhetı a Rózsadomb és a Hárfa út 
lakóinak jogos felháborodása. A terület a rendezési terv szerint szabadidıpark megvalósítását 
szolgálná, ezt a vonalat kell véleménye szerint tovább erısíteni. 
 
Bratu Ferenc képviselı az ott lakók nevében mond köszönetet a képviselıknek és kiemeli, hogy az 
érinett terület sokkal többet érdemel, mint egy kamionparkoló. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:            159/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A ZSI-PO-TI Kft. településrendezési terv módosításához 

benyújtott kérelme 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést  
és az alábbi döntést hozta:  
A kérelemnek nem ad helyet. 

   
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2007. október 31. 
 
 

6.6    A Fehér Narvál Zrt. településrendezési terv módosításához benyújtott kérelme 
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Bratu László polgármester ismerteti a kérelmet. Elmondja, hogy az két részbıl áll, melyek 
egymástól elkülönülnek. Az egyik kérés a régi Földhivatal épülete és a Fehér Narvál közötti terület 
építési övezetbe sorolását kéri, míg a másik a 754 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában a megépítési % 
emelését. Felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság álláspontját. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke két részletben javasolja tárgyalni a 
kérelmet. Elmondja, hogy a bizottság a Fehér Narvál melletti terület közpark besorolásának építési 
övezetre módosítását támogatja. Míg a másik kérelem kapcsán a bizottság a kérelemnek nem ad 
helyt. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke egyetért a 
szakbizottság véleményével, de a szavazás elıtt szeretné a magánvéleményét megosztani a 
jelenlévıkkel: A kérelmezı megkeresése folytán megtekintette a helyszínt és az épület magasságát és 
nagyságát látva jól megfigyelhetı volt az is, hogy a szomszédos ingatlant leárnyékolja és, az is, hogy 
a beépítési %-ot túllépték az építkezés sor. Sajnos ennek az is oka, hogy az Építési hatóság 
jogellenesen adta ki az építési engedélyt a tervek szerint 39%-os beépítettséget engedve a rendezési 
tervben meghatározott 30% helyett.  
Végezetül arra kéri a hatósági feladatokat ellátó szakembereket, hogy megfelelı hozzáértéssel és 
körültekintéssel járjanak el. A képviselı-testület nem azért van, hogy az általuk generált kellemetlen 
helyzeteket megoldja.  
 
Bratu László polgármester  Kéri a képviselıket, hogy a kérelmet kettébontva elıször csak a közpark 
besorolás módosítása tárgyában fejtsék ki véleményüket. 
További vélemény, észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az 527/6 hrszú ingatlan 
vonatkozásában beadott módosítási kérelmet. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozza: 

 
Szám:           160/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Fehér Narvál Zrt. településrendezési terv módosításához 

benyújtott kérelme az 527/6 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a kérelmet és az alábbi 
döntést hozta: 
A kérelemnek helyt adva az 527/6 hrsz-ú ingatlan „közpark” övezeti részét építési 
övezetbe sorolja át azzal, hogy a településrendezési terv módosítás költségeit a 
kérelmezı viseli. 
 
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2007. november 30. 
 

Bratu László polgármester  a 754 hrsz-ú ingatlan kapcsán kért módosításhoz kéri a kiegészítéseket, 
javaslatokat. 
 
Fekete András kérelmezı kéri, hogy a testület a beépíthetıségi határt emelje fel 40%-ra. Elmondja, 
hogy a beruházás 80%-os készültsége mellett állították le az építkezést egy ügyészi óvás alapján, 
mert a beépített telekrész meghaladja a megengedett 30%-ot.  A túlépítés 50m2-es. A mai napon 
újabb építési kérelmet nyújtottak be a hatóság felé és kéri a beépítési % emelésének jóváhagyását a 
kár mérséklése érdekében. 
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Bratu László polgármester  kijelenti, hogy bármilyen döntést is hoz a képviselı-testület azt 
visszamenılegesen nem lehet alkalmazni. Egyébként a hatósági eljárás nem a képviselı-testület, 
hanem a jegyzı kompetenciájába tartozik. A módosítások csak a településrendezési terven történı 
átvezetés után alkalmazhatóak, annak jogerıssé válását követıen, ekkortól veszi azt a hatóság 
figyelembe az eljárása alapjaként. 
 
dr. Bene Tamás ügyvéd Hunyor Béla, a kérelmezı szomszédja képviseletében kiemeli a lényeg 
elhangzott: a képviselı-testületnek nincs hatásköre az ügyben dönteni. A jegyzı határozata elleni 
fellebbezés folytán az ügy a Közigazgatási Hivatal elbírálása alatt áll, a döntés jogszerőségének 
megítélése az ı kompetenciájuk. A beépítési % egyetlen ingatlant kiragadva a többi közül az OTÉK 
alapján egyébként sem lehetséges. Így a képviselı-testület nem hagyhatja jóvá a kérelmet. 
 
Bratu László polgármester az ügyvéd úr által elmondottak elsı felével egyetért, de felhívja a 
figyelmét arra, hogy az OTÉK csak egy keret, amely tanácsot ad, hogy bizonyos esetekben, milyen 
javasolt paraméterek vannak. Egyebek mellett a módosítás a szakemberek javaslata alapján nem 
egyetlen ingatlant érintene engedélyezés esetén, hanem valamennyi Gagarin utcai társasházat. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy az eljárással 
kapcsolatos hibákat és a történetet mindenki ismeri. Vita van az építtetı és az Építési hatóság, 
valamint az építtetı és a tervezı között is. Az eset sajnálatos, de arra kéri az Építési hatóságot, segítse 
a kérelmezıt a minél kisebb károkozással történı befejezéshez. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 12 igen szavazat és 2 
tartózkodás mellett az alábbi döntést hozza: 

 
Szám:          161/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: A Fehér Narvál Zrt. településrendezési terv módosításához 

benyújtott kérelme a 754 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta a kérelmet és az alábbi 
döntést hozta: 
A kérelemnek nem ad helyt, a beépítési %-ot nem emeli. 
 
Felelıs: jegyzı 
Határid ı: 2007. október 31. 

 
6.7 A településrendezési terv felülvizsgálata 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a szakbizottság 
áttekintette a feladatokat és a két utóbb elutasított módosítási kérelem kivételével a módosított 
elıterjesztést elfogadásra javasolja. 
 
Bolobás Péter képviselı kéri, hogy a kiesı tételek folytán a bekerülési ár mérséklésére irányuló 
lépéseket az illetékesek tegyék meg. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntéseket hozza: 

 
 
Szám:           162/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
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Tárgy: Encs város településrendezési tervének településszerkezetet nem 
érintı felülvizsgálata 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta Encs város 
településrendezési tervének településszerkezetet nem érintı felülvizsgálatára tett 
javaslatot és azt a döntést hozta, hogy a tett javaslat szerint a településrendezési 
terven az alábbiak átvezetésére kerüljön sor: 
- az Encs, Vágóhíd út környezetének belterületbe való csatolása és szabályozása 
- a volt MHSZ épület és környezetének belterületbe való csatolása és 

szabályozása 
- Encs Észak-keleti lakóterület megvalósítás szerinti átvezetése 
- Encs, Petıfi út bevezetı szakaszának belterületbe való csatolása és 

szabályozása 
- a 3. sz. fıközlekedési út ( elkerülı szakasz) nyomvonalának átvezetése 
- védett területek és védı övezetek felülvizsgálata 
- Encs, Keglevits út megvalósulás átvezetése 
- Vasút menti erdısáv ( véderdı) felülvizsgálata 
- Fehér Narvál Zrt. ingatlanán lévı közpark más övezetbe történı átsorolása. 
 
A képviselı-testület felkéri a Mőszaki Irodát, hogy arra való tekintettel, hogy az 
ajánlatkérésben megjelölt feladatok közül a kérelmeknek helyt nem adó képviselı-
testületei döntések folytán  az átvezetendı feladatok száma csökkent, a 
felülvizsgálati díj reális mértékő csökkentéséhez szükséges egyeztetéseket folytassa 
le.  
 
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2007. november 30. 

 
 

Szám:           163/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Encs város településrendezési tervének településszerkezetet  érintı 

felülvizsgálata 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta Encs város 
településrendezési tervének településszerkezetet érintı felülvizsgálatát és az alábbi 
döntést hozta: a településrendezési terv településszerkezetet érintı felülvizsgálatára 
tett javaslatot elfogadja. 

   
Felelıs:  jegyzı 
Határid ı: 2007. november 30. 

 
6.8 Hunyor Bála encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a képviselı-testület 
korábbi döntésének értelmében a tőzoltó utakat az önkormányzatnak szándékában áll elidegeníteni, 
így a kérelem teljesítést a bizottság támogatja és az eladási árat 1500 Ft/m2-ben javasolja 
meghatározni. 
 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
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alábbi határozatot hozza: 
 
Szám:          164/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Hunyor Béla encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a kérelmet és úgy határozott, hogy az Encs 752 
hrsz-ú ingatlanból az Encs, Gagarin út 2/c telek mögötti, 30 m2 területő tőzoltó utat  
a kérelmezı részére 1500.- Ft/m2 áron értékesíti, azzal a feltétellel, hogy az 
eladással kapcsolatos valamennyi költség a vevıt terheli. 
A képviselı- testület fenti ajánlata 90 napig érvényes, amennyiben a szerzıdés 
megkötésére ezen idın belül nem kerül sor az ajánlat érvényét veszti. 
 

     Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. január 23. 

 
6.9       Jánosik Lajos encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme 
 
Bratu László polgármester ismerteti a kérelemmel érintett terület helyét és nagyságát és kéri a 
szakbizottság véleményének ismertetését. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy 
tekintettel arra, hogy a kért terület eladása nem zavarja az OTP és a szolgáltató ház közötti parkolási 
rendet támogatja annak teljesítését. A bizottság a terület vételárát 45.000.- Ft-ban, azaz 3000 Ft/m2-
ben javasolja megállapítani. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:            165/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Jánosik Lajos encsi lakos ingatlanvásárlási kérelme 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta a kérelmet és úgy határozott, hogy az Encs 
986/1 hrsz-ú ingatlanból a kért kb. 15 m2 területő részt  a kérelmezı részére 3000.- 
Ft/m2 áron - azaz mindösszesen 45.000.- Ft-ért-  értékesíti, azzal a feltétellel, hogy 
az eladással kapcsolatos valamennyi költség a vevıt terheli. 
A képviselı- testület fenti ajánlata 90 napig érvényes, amennyiben a szerzıdés 
megkötésére ezen idın belül nem kerül sor az ajánlat érvényét veszti. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2008. január 23. 
 

6.10 Szajkó Katalin encsi lakos bérbeadás iránti kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke a kérelmezı nehéz és egészségtelen 
jelenlegi körülményeire tekintettel javasolja a bérbeadást. Bár a kért lakás is komfort nélküli, még 
mindig jobb, mint az, amiben laknak. Az ivóvízvételi lehetıség az udvarban biztosított, a villany a 
házban van, de a villanyórát leszerelték. 
 
 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy mindenki által ismert, milyen hosszú pereskedés után 
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kapta vissza az önkormányzat az ingatlant. Abban a környezetben,  ahol található még az is csoda, 
hogy beköltözhetı állapotban maradt. Remélhetıleg megırizhetıbb lesz lakottan. Támogatja a 
bérbeadást. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:           166/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Szajkó Katalin encsi lakos bérbeadás iránti kérelme 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és 
úgy határozott, hogy az Encs belterület 364 hrsz-ú ingatlanon található 29.3 m2-es 
komfort nélküli lakóházat a kérelmezı részére bérbe adja. 
Felkéri a Városgazda Kht. –t a bérleti szerzıdés megkötésére 2007. november 01. 
napjától. 

  
Felelıs: polgármester, Városgazda Kht.  
Határid ı: 2007. október 31. 
 

 
6.11 Az Aba Sámuel Szakiskola intézkedési terve 
 
Bratu László polgármester  megkérdezi Sohajda István intézményvezetıt, kívánja-e kiegészíteni az 
írásos elıterjesztést? 
 
Sohajda István intézményvezetı nem kíván élni a hozzászólás lehetıségével. 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, 
hogy a bizottság az átdolgozott anyagot áttanulmányozta és megfelelı kiindulási alapnak találta az 
intézmény további munkájához. A legnehezebb falat a szakmastruktúra áttekintése lesz, a többi 
feladat és határidı tartható. 
Az, hogy az intézményi gyereklétszám 40 fıvel kevesebb mutatja az alapítványi iskolák elszívó 
erejét és elıre vetíti azt a lehetıséget, hogy az intézmény nem fog kijönni a normatívájából. Igazgató 
úr megadta a tagozatkódokat- természetese a jelenlegieket- , de folytatva a térség szakembereivel a  
konzultációkat újabb képzéseket kell elindítani, a felnıttképzés és az új szakmastruktúra felé kell 
elindulni.  
Elfogadásra javasolja a tervet. 
 
Szeles András alpolgármester elmondja, hogy sajnos a bizottsági ülésen nem tudott részt venni 
egyéb elfoglaltságai miatt, de van néhány észrevétele mindamellett, hogy a tervet elfogadásra 
javasolja. Azt tudakolja igazgató úrtól, hogy az új, vonzó szakmák kapcsán pl. fodrászat, hogyan látja 
a helyzetet a normatíva változás miatt, mi várható? Legalább 10 éves igény a szakmastruktúra váltás. 
Ennek eredményeként indult el a szociális ápoló, gondozó szakképzés, de hamarabb kellett volna és 
több terület felé nyitni. 
Az a hozzáállás, ami csak az akadályokat látja nem elfogadható. Az akadályokat le kell győrni. 
Hiszen azok nem is mind objektív akadályok. Pl. kereskedelmi eladó képzés is indulhatna, mert a 
kereskedelmi élet a legpezsgıbb és munkát adhat az embereknek. Ha az indított osztályok fele 
elvégzi a képzést és munkát talál az már jó eredmény lenne. 
Végezetül az iránt érdeklıdik, hogy korábban volt-e igényfelmérés a gazdálkodók felé és ha igen 
milyen igények merültek fel a realitás talaján? 
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Sohajda István intézményvezetı elmondja, hogy 3,6 millió forintot nyert a kımőves szakma 
eszközökre a szakképzési alapból, ez azzal jár, hogy további legalább öt évig fenn kell tartani ezt a 
szakmát. Korábban hasonló támogatásban részesült a lakatos szakma is. Az Abaúj Bútoripari Rt-vel 
és más gazdálkodókkal szintén hasonló lejáratú megállapodása van az intézménynek. 50-60 
gyerekbıl nem lehet 7 szakmát elindítani. A fodrászoknak egy vállalkozó alakítana ki tanmőhelyt, 
mert arra az intézménynek nincs kapacitása, forrása.  
Az új rendelkezések értelmében a szakiskolai képzés ideje 5 év lesz. Sajnos felmerül a kérdés: ki lesz  
az aki azért, hogy varrónı lehessen 5 évet tanul, amikor máshol pl egy alapítványi iskolában zet 6 
hónap, 1 év alatt teheti meg.  
De egyéb gondok is akadnak. Ahhoz, hogy új szakmát vegyünk fel a repertoárba, el kell hagyni 
valamelyik másikat. De pl. míg a gyerekeket a fodrász szakma érdekli, addig a munkaerı-piacon 
túlképzés van belılük, míg a kımőves, lakatos szakmát nem szívesen választják már a gyerekek, de 
azzal munkát kaphatnának. 
Ha mindezeket figyelmen kívül hagyjuk, akkor az iskola célja az, hogy a minél több normatíva 
megszerzése érdekében olyan szakmákat tanítson, amely érdekli a gyerekeket, de nem tudnak majd 
vele elhelyezkedni.  
A kereskedelmi eladó szakképzés indítása felvetıdött pár éve, de mivel 6 hónap alatt boltvezetıi 
papírt szerezhetnek a gyerekek, akkor nem jönnek az iskolába évekig tanulni. 
Az igényfelmérésre volt már példa az elmúlt években is. Sajnos a felmérı lapok kimennek , de senki 
nem tölti ki és küldi azokat vissza használható, feldolgozható formában. Ebben a kérdésben az 
intézmény ott tart, mint 5 éve. 
  
Bratu Ferenc képviselı azt szeretné tudni, hogyan fogják a gyerekeket az iskolában tartani 5 évig, 
amikor már most is sok a kimaradó. Milyen szakmunkás lesz az, aki nem akar iskolába járni, milyen 
szakember lesz belıle? Nem fog az 5 éves szakiskolában bajlódni, amikor a Munkaügyi Központtól, 
vagy az alapítványi iskoláktól ugyanazt a papírt sokkal rövidebb idı alatt megkapja. Óriási gondokat 
lát a szakképzés jövıjét illetıen. 
 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy a felnıttképzést és az átképzést a UNDP támogatná 
azzal, hogy biztosítja a pályázatok benyújtásához szükséges önerıt. Az iskola ennek kihasználásával 
megfelelhetne a XXI. sz. követelményeinek. Véleménye szerint  a szakmunkásképzés az utolsókat 
rúgja, korábbi rangját elvesztette. A város azonban szeretné fenntartani az intézményt és ehhez 
lépéseket szükséges tennie: egyéb jellegő képzési formákat kell keresni és ha szükséges évente 
váltani. 
 
Karsai Attila  képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke egyetért a Szeles 
alpolgármester úr által elmondottakkal és azzal, hogy óriási probléma van. Nemcsak azért, mert a 
gyerekeket 18 éves korig benn kell tartani a rendszerben, hanem azért is, mert az intézmény 
fenntartásához is sürgıs lépések szükségesek, ellenkezı esetben az ott dolgozók munkája válik 
szükségtelenné. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:            167/2007. (X. 24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy: Az Aba Sámuel Szakiskola intézkedési terve 
 
A Képviselı-testület megtárgyalta az Aba Sámuel Szakiskola átdolgozott 
intézkedési tervét és azt elfogadja. 

 
Felelıs: jegyzı 
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Határid ı: 2007. október 31. 
 
6.12  Szándéknyilatkozat a szociális alapellátások társulási formában történı igénybevételére 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
szaktálcánál tett elıterjesztésben említett látogatás során dr. Dávidné dr. Hídvégi Julianna 
tájékoztatta a küldöttség tagjait, hogy a 2008-as normatívák igénylése miatt célszerő lenne az 
étkeztetést és a házi segítségnyújtást társulási formában megszervezni. Intézményvezetı asszony 
ezért azzal a kéréssel fordult az önkormányzatokhoz, hogy adjanak szándéknyilatkozatot arra 
vonatkozóan, hogy megfelelı feltételrendszer esetén a társulási formában való ellátást 
elképzelhetınek tartják-e vagy sem? 
 
Bratu László polgármester  kijelenti, hogy erre nyilvánvalóan azért van szükség, hogy a jövı évi 
normatívák megismerése után egyeztetni és dönteni lehessen szükség esetén a társulási szintre emelés 
lehetıségeirıl. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi döntést hozta: 

 
Szám:  168/2007. (X.24.) Kt. sz. határozat 
Tárgy:  Szándéknyilatkozat a szociális alapellátások társulási 
formába   történı igénybevételére  

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a kezdeményezést 
és kinyilatkozza, hogy a szakmai és törvényi feltételek teljesülése esetén, 
amennyiben az az önkormányzat érdekeinek sérelmével nem jár, elfogadhatónak 
tartja a szociális alapellátások körének, ezen belül a házi segítségnyújtásnak és 
étkeztetésnek társulási szinten történı ellátását. A csatlakozás kérdésében a 
Társulási megállapodás tervezetének ismeretében késıbb dönt a képviselı-testület. 

 
Felelıs: polgármester 
Határid ı: 2007. október 31., illetve december 31. 

 
6.13 Bejelentések: 
 
Bolobás Péter képviselı azt a hozzá érkezett kérést tolmácsolja a képviselı-testület ,illetve a 
mőszaki iroda felé, hogy a Gagarin út és a Széchenyi út elágazásában lévı aknafedı kiemelkedése 
miatti úthiba kerüljön mielıbb kijavításra, mert a hibát jelzı tábla elfordítása folytán baleset történt. 
 
Bratu László polgármester  kéri  a Mőszaki Irodát , vizsgálja ki, hogy mióta van az úthiba kitáblázva 
és miért nem került a lehetı legrövidebb idın belül javításra? 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke tájékoztatja a képviselıket arról, hogy 
a Városgazda Kht és a Mőszaki Iroda által benyújtott írásbeli tájékoztató kapcsán bizottsága arra a 
megállapításra jutott, hogy a város nem értett még meg a parkolási rendszer bevezetésére, azt vegye 
le e testület napirendjérıl. 
Másrészt a Váci Mihály Gimnázium és Szakközépiskola igazgatójának kéréseit tolmácsolva kér 
mielıbbi intézkedést két ügyben. Ezek: 

- A Gimnázium és a Földhivatal közötti kerítés megépítésére ígéretet kapott. Kérdése: ez 
mikor valósul meg? 
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- Az építkezés közben megsértett telefonvezeték a helyreállítás után sem mőködik a 
nedves, nyirkos idıben, így a kollégium és az iskola között nincs kapcsolat, kéri ennek 
helyreállítását. 

 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy a kerítés tervei elkészültek, a bekerülési költsége bruttó 
450.000.- Ft, de sajnos a pénzzel bajban van az önkormányzat, de igyekszik minél elıbb eleget tenni 
az ígéretének. A telefonvonallal kapcsolatos probléma javítása kérdésében felkéri a Mőszaki Irodát, 
tegye meg a szükséges lépéseket, jelezze a szolgáltató és a kivitelezı felé, hogy a helyreállítás nem 
volt szakszerő, mert a nedves idı mőködésképtelenné tesz a rendszert. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke a Településrészi 
Önkormányzat nevében megköszöni a megyei Közgyőlés támogatását, melynek segítségével egy 
újabb kültéri emlékhellyel – három volt református lelkész emléktáblájával gazdagodott 
Abaújdevecser. Megköszöni továbbá Bratu László polgármesternek, hogy a temetıi székely kapu 
felújításának költségeit magára vállalta és végezetül köszönetet mond Szeles András alpolgármester 
úrnak azért, hogy megtisztelte a rendezvényt. 
- A szociális elıirányzat terhére kifizetett tankönyvtámogatás kapcsán a belsı ellenır által 
szolgáltatott adatok alapján az alábbi tájékoztatást adja a képviselı-testület felé: 
 - Ingyenes tankönyvhöz adott kiegészítés: PSÁI: 598 e Ft, KFÁI 917 e Ft, ASSZI: 86 e Ft. 

A lényeges eltérés oka a két általános iskola között az, hogy az eltérı nevelési igényő 
gyermekek tankönyvei nagyon drágák. 
- Encsi állandó lakosok támogatása( általános iskolában 5 e Ft, középiskolában 6e Ft ): 
PSÁI: 435 eFt, KFÁI: 880 e Ft, ASSZI: 18e Ft, VMGSZ: 606 eFt  
Kiosztott tankönyvtámogatás eddig mindösszesen: 3.540e Ft. 
Várhatóan a következı ülésre már szolgáltatható lesz a nem Encsen  tanuló encsi gyerekek 
támogatásának nagyságrendje is. 

- Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a közeljövıben 22,7 tonna tartós élelmiszer kerül a városba. A 
bizottság javaslata alapján a gyermekvédelmi kedvezményben részesülık, az 1-2 gyermekes 
családok, a 60 évet betöltött nyugdíjasok ( házaspárok esetén 1 fı ), valamint az 50%-os 
munkaképesség csökkenéssel érintett lakosság munkaviszonyban nem álló rászorult része részesülne 
támogatásban. 
 Kéri az 50%-os munkaképesség-csökkenéssel érintetteket, hogy az Igazgatási Irodán jelentkezzenek 
Tóth Lászlóné ügyintézınél, mert sem a hivatalnak, sem a bizottságnak nincsenek ismeretei errıl a 
körrıl és a számadatok tükrében a bizottság szeretne számukra is segítséget nyújtani. 
- Másik támogatási formaként ismerteti a Gyermekétkeztetési Alapítvány és a SODEXO Kft 
kezdeményezését, mely szerint 50 rászoruló családnak 15.000.- Ft értékő utalvánnyal kívánnak 
segíteni. A bizottság javaslata alapján a beteg vagy fogyatékkal élı, illetve emelt összegő családi 
pótlékban részesülı gyermekek kerülnek a támogatotti körbe, melynek összeállításához kérték a 
háziorvosok segítségét. 
- Végezetül elmondja, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság meghozta elsı körben hozott 
javaslatát a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázat elbírálásához, mely a Humánpolitikai és Ügyrendi 
Bizottsággal történı egyeztetés után kerül majd a képviselı-testület elé tájékoztatásul. 
 
Bratu László polgármester kiegészítésként annyit tesz hozzá az elhangzottakhoz, hogy a SODEXO 
Kft. be kívánja vinni a családokat egy bevásárló központba, ahol a gyermekeknek mősort 
szerveznének erre az idıre. Az utaztatást is a cég szervezné saját költségére. 
 
Bratu Ferenc képviselı kérdezi aljegyzı asszonyt, mi a pontos levelezési címe Abaújdevecsernek? 
 
dr. Szántó Marianna aljegyzı elmondja, hogy nem tudja pontosan, a Hivatal a 3868 Encs-
Abaújdevecser címzést használja és még eddig nem volt gond a kézbesítéssel. Az irányítószám az 
biztos, hogy élı. 
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Bratu Ferenc képviselı elmondja, hogy ez nem lehet jó, mert egy csomagküldés kapcsán a posta 
nem kézbesített az így megadott címre azzal, hogy nincs ilyen település. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy ha pedig csak annyi kerül megjelölésre, 
hogy Encs, Kossuth út, vagy Fı út, akkor baj van, mert Kossuth út pl. van Abaújdevecserben és 
Encsen is, míg Fı út pl. van Abaújdecser és Fügöd településrészen is. Honnan tudják hol keressék a 
címzettet, ha nincs feltüntetve a településrész neve? Ezt a kérdést tisztázni kell a Postával! 
 
Bartek József ügyvezetı felhívja a lakosság figyelmét, hogy a lombégetés tilos! A Kht. 110 literes 
mőanyag zsákokat árusít a telephelyén 150Ft/db áron, melyeket hétfıi napon kitéve ingyenesen 
elszállítja azok tartalmát és a kiürített zsákokat visszajuttatják a tulajdonosokhoz és azok újra 
felhasználhatóak. 
 
Bratu László polgármester  javasolja, hogy a Polgármesteri Hivatal portásfülkéjében is kerüljön 
elhelyezésre vagy 50 zsák és azt bizonylat ellenében ott is árusítsa a portaszolgálat ezzel is segítve a 
lakossági hozzáférést a zsákokhoz. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester tájékoztatja a lakosságot, hogy az influenza elleni oltóanyag a 
héten az orvosokhoz kerül és a jövı héttıl kérhetı annak beadása. 
 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti és zárt ülés tartását rendeli el.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Szántó Marianna 
 polgármester                   aljegyzı 

 
 
 

            Bratu Ferenc                                                Dobozi Gábor 
   hitelesítı                   hitelesítı 


